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Муниципальные услуги

в системе публичных услуг: 

сущность, особенности

В статье предложен авторский подход к пониманию муниципальных услуг в публично-

правовом (властном) и в социальном плане, влекущий различное содержание этого по-

нятия. При этом в основу содержательных характеристик муниципальных услуг заложено 

единство субъективно-личностных и публично-правовых начал. Одновременно исследо-

ваны особенности муниципальных услуг в соотношении с государственными услугами, 

определены их социальное назначение, место и роль в системе гарантирования прав и 

свобод человека и гражданина по месту жительства. 

Ключевые слова: муниципальные услуги, публичные услуги, реализация прав и закон-

ных интересов, местное самоуправление.
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The article suggests the author’s approach to the understanding of municipal services in public law (power) 

and in social terms, which entail different content of this concept. At the same time, the content characteristics 

of municipal services are based on the unity of subjective-personal and public-legal principles. At the same 

time, the features of municipal services in relation to public services are studied, their social purpose, place 

and role in the system of guaranteeing the rights and freedoms of a person and citizen at the place of residence 

are determined.

Keywords: municipal services, public services, implementation of rights and legitimate interests, local 

self-government.




